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Livets Rytme  
 
Det har været et mærkeligt år. Et år hvor de vante rytmer blev slået 
noget i stykker. Jeg tror, de fleste af os bedst lever med, at der er en 
vekselvirkning mellem tiderne – En tid til hvile, en tid til at være 
vågen, tider hvor årstiderne veksler, en tid til fest og en tid til 
hverdage – tidspunkter hvor vi er hjemme, og dem hvor vi frit ude 
både i den store verden, men også i den nære, være i de fællesskaber 
som mange af os holder af, give et knus, sidde skulder ved skulder 
og ikke behøve at skæve til siden, for at lige at se, om afstanden nu 
også holdes. 
 
Jeg er fuld af beundring for de mange unge, der har lagt rytmen om, 
lyttet til hvad vi voksne har bedt dem om. Man kan synes, at de har 
da hele livet foran sig, men når man er ung, så er det tiden her og nu 
der betyder noget, og sådan må det være. Som en klog man i byen 
sagde ”Vilde fugle flyver – tamme fugle længes”. De unge skal ud, de 
skal se nogle de kan lide og kender. Jeg har overvejet hvad Jesus ville 
sige. Han kendte som jøde alle de jødiske regler, men han brød dem 
indimellem også for at vise, at det enkelte menneske har uendelig 
værdi, og indimellem må der tages særlige hensyn.   
 
Vi lever af gentagelser, de giver livet sin rytme. Hver morgen er en 
ny begyndelse. Det glæder mig for alle dem der synes, at året har 
bragt mange glæder og nye muligheder. Som måske endog har nydt 
det langsommere og mere indadvendte tempo. Samtidig så føler jeg 
med alle dem som bakser med rytmer, udfordringer, sorger de ikke 
trives med.  Afsked som ikke kunne deles med alle dem de holder af 
og kendte, sygdom som blev endnu mere ensom på hospital og 
plejehjem, runde dage som skulle fejres, men ikke blev det, og 
ensomhed som har sneget sig ind hos normalt velfungerende 
mennesker. Børn, unge, gamle og os midt imellem.  
 

Fortsættes! 
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Her i hjemmet har trætheden også meldt sig. Dagene kommer let til 
at ligne hinanden – måske fordi overgangene let forsvinder. 
Overgangen fra hjem til skole og tilbage igen. Cykelturen som lige 
gør, at man får luft til hjernen og kan vende tanker og forberede sig, 
er der ikke. De unge går fra morgenbord og direkte til skolebord. De 
små samtaler i tog, på vej til og fra noget, er der heller ikke i samme 
udstrækning. De indtryk man får fra møder med andre mennesker, 
er i høj grad indsnævret til glimt fra en skærm. 
   
Dan Turèll sagde engang:  ”Jeg holder af hverdagen” – og det har jeg 
altid være enig med ham i, men jeg er nået et punkt, hvor jeg savner 
festen. Festerne – ikke nødvendigvis meget store, men dem hvor 
man mødes flere, spiser, taler, danser – de mangler. For det er 
festerne, som med deres særlighed, kaster glans ind over 
hverdagene. De særlige dage som har sin karakter, hvor noget fejres, 
og noget leves på en anden vis. De skaber kontrast – netop så 
hverdagen står frem, som nogle vi holder af.  
Så hvad gør vi? – her i ventetiden, som trækker ud?  
Jeg holder fast i Goethes ord ”Fremtiden skjuler/ smerte og lykke/ 
skridtvist for blikket/ men uforfærdet går vi fremad”. 
 
Foråret er på vej. Og uforfærdet må vi gå fremad, skærme og værne 
om hinanden, og også give lidt luft under vingerne til dem, der 
trænger til det.   

Sognepræst Charlotte Paaskesen 
 
Gudstjenester forår 2021 
 
April  
Skærtorsdag 1 april kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
Langfredag 2 april kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 4 april – Påskedag kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
Mandag 5 april – 2 Påskedag kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 11 april kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 18 april kl. 10.30: Cecilia Lotko Pontoppidan 
Søndag 25 april kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Fredag 30 april- Storebededag Konfirmation kl.10.30: Charlotte 
Paaskesen                                                                                        Fortsættes! 

Maj 
Søndag 2 maj kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 9 maj kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Torsdag 13 maj – Kristi Himmelfart kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 16 maj kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 23 maj – Pinsedag kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Manda 24 maj – 2 Pinsedag kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 30 maj kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
 
Juni  
Søndag 6 juni kl. 10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 13 juni kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 20 juni kl.10.30: Charlotte Paaskesen 
Søndag 27 juni kl.10.30: Charlotte Paaskesen  
 
 
 
Konfirmation  
Året har vekslet mellem om vi har kunnet holde gudstjeneste, og 
hvor mange eller få vi har måtte samles og om man overhovedet 
skulle samles ud over egne ”bobler”. 
  
De unge og jeg blev enige om at lave ”bobler”.  
Samtale skal der til – de unge og jeg har mødtes. Nogle gange viser 
noget der som udgangspunkt var besværligt sig at blive til 
velsignelse.  
I små hold har konfirmanderne og jeg mødtes over ugen, og de har 
øst og vist hvor meget de tænker over alle de store spørgsmål i livet, 
hvor bløde og generøse de er til at dele ud af det, de tror og overvejer, 
og med latter og klogskab har vi talt om liv, død, skabelse, håb og 
meget mere ud fra biblen og ud fra deres egne liv – og forunderligt 
nok så fletter det hele sammen. 
 
Det er med stor glæde at jeg holder følgende konfirmationer i år:  
30/4-15/5-22/5-5/6-19/6.  
 

Fortsættes! 
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Fra venstre: vor 
præst Charlotte 
Gamborg Paaskesen, 
Anna Barbara Funch 
Østergaard, Cathrine 
Andrea Buch 
Lorentzen, Anna 
Reinhard, Ferdinand 
Palle Madsen. 
 
 
 
 
 
 
Fra venstre: Julius 
Arnsdorf, Marvin 
Oliver Riising, 
Villads Wittrup Friis, 
Ferdinand Bo 
Bojesen og Tobias 
Thomas Stender-
Olsen.  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

Fra venstre:  Julia 
Tesdorpf Unsgaard, 
Hana Margrethe 
Skaderis Logan, 
Clara Østerskov 
Heilesen, Lea 
Rigmor Grosmann- 
Huang, Roberta 
Bøgeblad Rolf 
Larsen, Mikkel 
Alfred Wellner 
Ottzen, Samuel Paul 
Grosmann- Huang, 
 
 

 
Fra venstre: Gustav 
Frost Sørensen, 
Willads Bror 
Pinstrup Berggreen, 
William Aksel 
Enevold Brooker, 
Laurits Eskjær 
Granlien, Mathias 
Theodor von Irgens-
Bergh og Oskar 
Esager Vesterbæk 
Desværre lykkedes 
det ikke af få et 
billede med af: Viola 
Ingeborg Kyhl 

                                                                                                Øvlisen. 
 
Salon for tid og eksistens 
Baby salmesang 
Mini konfirmander 
Kirkeklub - Sangaften- Koncert –Udflugter 
I skrivende stund er disse aktiviteter aflyst grundet covid 19 
situationen. Men hold øje med hjemmeside, Taarbæk Nyt og opslag 
– vi går i gang lige så snart det bliver muligt. 
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Vi håber på en sommerkoncert 21 juni kl. 19.30 
sæt kryds i kalenderen og hold øje med opslag. 
 
Adresser 
 
Kirkegårdskontoret: Edelslundsvej 10, tlf. 39 63 52 81,  
mandag til fredag 12-13. Mail: taarbaekkirke@mail.tele.dk  
Kirkegårdsleder Jan Aagård Lauersen. 
 
Sognepræst: Charlotte Gamborg Paaskesen, Edelslundsvej 2, 
tlf. 39 63 02 71 træffes alle dage undtagen mandag som er fridag – 
man er altid velkommen til at ringe, og er jeg der ikke, så læg en 
besked med navn og telefon nummer, så ringer jeg tilbage. 
Mail: cgp@km.dk 
 
Organist: Carl Ulrik Munk-Andersen, tlf. 40 11 10 60, 
mail: carlulrik@gmail.com 
  
Kirketjener: Lene Nielsen, tlf. 26 15 97 25. 
 
Menighedsrådsformand: Lars Heilesen, Edelslundsvej 8, 
tlf. 29 64 70 08. Mail:  lh@advokatlarsheilesen.dk 
 
Næstformand: Martin Court Frost Sørensen, Taarbæk Strandvej 
91 C, 3, tlf. 61 55 05 53. 
 
Kirkeværge: Jørgen B. Schmidt, Strandvejen 711, tlf. 24 65 60 37. 
 
Alle med postnummer 2930 Klampenborg. 
 
 
 
 
 Planlæg dit næste indlæg allerede nu! 

Næste nummer af Taarbæk Nyt er planlagt til at udkomme i dagene 
28. – 31. maj 2021. 

Termin for indlæg vil derfor være søndag d. 15. maj 2021. 
 

Taarbæk Boules Klub 
 
 
 

Marts 2021 
Det blev desværre ikke til nogle boulesturneringer i 2020, men vi holder 
humøret højt, indtil vi alle er blevet vaccineret mod corona, hvorefter vi 
satser på at starte igen omkring juli måned eller i starten af august. 
 
Bestyrelsen ønsker alle medlemmer med familie et godt forår og god 
start på sommeren, samt på gensyn senere på året. 
 
På bestyrelsens vegne 
Connie, formand 
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Taarbæk Vinterbadere 

Det er forår! Lærken er kommet og byger bliver til sol. På badebroen mærkes 
livet, selvom der holdes afstand. Men vi kan ikke holde det tilbage. Det er 
forår! Per Højholt registrerede det i digtet ”Så mange lærker”. Det er fra 1966, 
men det er det samme hvert år. Lærkerne kommer i massevis, og vinteren 
presses væk, solen skinner og vi lever igen.  
 

”383 lærker er kommet 384 
birketræernes kroner syder (385)” 
 

Højholt tæller op, mens vi læser videre, 388 lærker, der synger over muldvar-
peskud. Vi er oppe på 389 lærker. Livet kører videre i en Morris, og så er vi 
oppe på 390 lærker.  
 

”en morris kører op over bakken og ned og brummer op gennem hulve-
jen og nærmer sig plaskende langs fyrretræer 
postens morris kommer til syne under 390 lærker”  

 
God badetur  
 
Tore Hauerbach 
Formand for Taarbæk Vinterbadere 

Taarbæk Håndbold- og Gymnastik 
Forening 
 
Kære Alle 
 
Puhaaa hvor tiden går hurtig og vores sæson bliver des-
værre mere og mere afkortet. 
Vi håber, I alle har det godt. 
Og så håber vi meget at vi kan nå at komme lidt i gang, inden det bliver 
sommer, som vi alle glæder os til. 
 
Vi vil gerne takke alle jer, der har været så SØDE at støtte os økonomisk 
i denne for alle svære tid. 
Så STOR TAK. 
Når vi forhåbentlig snart må hoppe ned i gymnastiksalen igen. Så skriver 
jeg (pia) ud til jer alle med retningslinier. 
 
Til alle jer, der gerne vil gøre gymnastik hjemme i stuerne, så har DGI la-
vet rigtig gode hjemmetræningsvideoer. 
Så tjek deres hjemmeside ud: www.dgi.dk 
 
Kan I nu alle have et dejlig forår. Og så ses vi i skoven, på gaden og i 
vandet. 
 
Håber vi alle snart kan hoppe og grine sammen. 
På vegne af bestyrelsen. 
pia. 
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THAK – Taarbæk Havkajak Klub 
Havkajak sæsonen starter nu 
 
I april starter havkajaksæsonen rigtigt.  Vandet bliver lunere. På en tur op og 
ned ad Øresundskysten ser man træer og blomster spire. Man skal stadig have 
varm beklædning på.  Til gengæld skal man ikke bekymre sig meget om smitte, 
for det er nemt at holde den nødvendige afstand, – også selvom man er flere 
der padler sammen. 
 
Der er stadig plads til flere – helst med tilknytning til Taarbæk 
 
Vi har i 2021 allerede fået flere nye medlemmer end normalt.  Der er dog stadig 
plads til flere, helst havkajak-interesserede, der bor i eller har tilknytning til 
Taarbæk.  Hvis du vil vide mere om, hvordan det foregår, så send en mail til ka-
jak.thak@gmail.com, så sender vi flere oplysninger om, hvordan klubben funge-
rer.   Du kan også finde oplysninger på www.thak.dk eller www.face-
book.com/thakkajak  
 
Billede fra THAK frigivelseskursus juni 2020 

 
Fortsættes! 

I THAK prioriterer vi sikkerhed på vandet højt. 
 
Sikkerhed betyder rigtig meget, når der sejles havkajak.  Alle kan sætte sig i en 
havkajak og padle derudaf.  Men – vejrforholdene kan hurtigt skifte, og så er 
det vigtigt, at man har den rigtige teknik til at håndtere vanskelige forhold – og 
om nødvendigt redde sig selv eller andre op i kajakken igen, hvis den kæntrer.  
Nye medlemmer må gerne sejle, hvis de er sammen med en kajakroer, der har 
gennemført frigivelseskursus. For at sejle alene i klubbens kajakker forudsæt-
tes, at man har gennemført et frigivelseskursus. THAK planlægger at tilbyde fri-
givelseskurser for nye medlemmer i maj og juni måned.  Hvis du gerne vil del-
tage i et frigivelseskursus i foråret 2021, er det en god ide at vise interessen ved 
at sende en mail til kajak.thak@gmail.com  snarest muligt. 
 
God bestand af havkajakker 
 
I THAK har vi, trods stor efterspørgsel, desværre ikke plads til private kajakker.  
Til gengæld har alle THAK’s medlemmer fri adgang til at benytte alle klubbens 
kajakker.  Vi fornyer løbende bestanden.   Lige nu har vi 9 glasfiberkajakker, 11 
plastkajakker og 2 SUP - tilpasset forskellige vægtklasser og sværhedsgrader. 
 
 

 
Bedste hilsener Bestyrelsen i THAK 
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TAARBÆK BORGERFORENING 

 
Trafik og hastighed 
 
Taarbæk Borgerforening har gennem læserbreve i Det Grønne 
Område og i opslag på Facebook forsøgt at få fokus rettet på det 
store problem, der er med bilister, der kører alt for hurtigt på 
Taarbæk Strandvej og Strandvejen. 
  
Det er desværre ikke et nyt problem, og vi har gennem mange 
år forsøgt at få kommunen til at gøre noget ved problemet, men 
der sker ikke noget, hvilket er højest utilfredsstillende. Trafikmå-
lingerne tegner et meget klart billede af, at problemerne ikke er 
så små, som kommunen gerne vil gøre dem til. Det er et stort 
problem, og fx kører 40% af bilisterne over hastighedsgrænsen 
på Strandvejen. 
 
Borgerforeningen er kommet med konkrete forslag til, hvordan 
problemerne kan løses, og nu ”ligger bolden ” hos kommunen.  
Vi indgår meget gerne i drøftelser med kommunen om løsninger. 
Indtil vi får skabt effektive midler, der skal sikre, at der ikke kø-
res for hurtigt, er det vigtig selv at være opmærksom på ikke at 
køre for hurtigt.  Taarbæk Strandvej er en skolevej og vejen til 
daginstitutionen og købmanden.  Vi skal passe på hinanden også 
i trafikken. 
 
Min opfordring til jer er, at I også gør kommunen opmærksomme 
på, at problemet skal tages alvorligt.  
Vi arbejder videre med at finde løsninger med hastighedsproble-
merne og håber på at få en meget snarlig drøftelse med kommu-
nen. 
 
Generalforsamling 
 
Vi har desværre været i en situation, hvor vi ikke har kunnet 
afvikle vores generalforsamling på grund af corona-epidemien. 
Vi har i bestyrelsen drøftet, om den kunne afvikles virtuelt, men 
er kommet til den konklusion, at gode debatter om Taarbæks 

 
Fortsættes! 

TAARBÆK BORGERFORENING 
 
fremtid og problemer bedst udfoldes, når vi ser og hører hinan-
den ved et ”rigtigt” møde.  Generalforsamlingen bliver derfor af-
holdt i september/oktober, når vi forhåbentligt alle er blevet vac-
cineret og kan ses uden frygt for smitte. 
 
Vi holder øje med situationen og vender tilbage med yderligere 
oplysninger. 
 
Peter Breum, formand. 
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Det kinesiske lysthus på Taarbæk Strandvej 
 
Det Kinesiske lysthus stod på Chaevalier-øen ved Dronningaard i Holte, og kan 
følges lige til 1870, efter De Connick’s tid vidste man ikke, hvad der var sket 
med lysthuset. Senere fandt man lysthuset, som var flyttet til en villahave på 
Taarbæk Strandvej i Klampenborg. I følge historierne om huset, har det været 
andre steder end her. 
Det var en FB-ven til mig, der slog dette op på min Taarbæk side (Taarbæk bil-
leder fra gammel tid). 
Jeg har aldrig hørt om dette lysthus og vidste ikke, hvor det kunne være henne af 
på Taarbæk Strandvej, som der også stod, så jeg kiggede på siden ”Danmark set 
fra luften”. Her kan man se billeder optaget fra ca. 1928 og op i nyere tid, jeg var 
så heldig, at der var et billede fra 1932, der viste flere små lysthuse i strandha-
verne i den Sydlige del af Taarbæk.  
Jeg fandt i nr. 20 lige det lysthus jeg søgte og fandt ud af, at en møbelfabrikant 
Otto Meyer, boede i nr. 20 i 1910, men om det er ham, der har fået lysthuset in-
stalleret i sin have, eller om det er en anden, ved jeg ikke. Efter Otto Meyer me-
ner jeg, det var Malte Bruun, der boede i nr. 20. I dag er det Bruun-Rasmussen 
der bor i nr. 20 ”Søholt”, som i øvrigt er bygget i 1909. 
  Ser man billeder fra Næsseslottet, ligner det egentlig ikke helt det lysthus, men 
det er lidt svært at se på malerier. Det Kinesiske Lysthus blev i 1971 skænket til 
Nationalmuseet, og er opstillet bag hovedbygningen i Brede, hvor det kan ses. 
I Tove Clemmensens og Mogens B. Mackeprangs bog om Kina og Danmark for-
tælles dets historie (det var et prægtigt hus, med væggene i stuen dækket af ma-
lerier, det blev lykkeligvis reddet). 
Det kunne jo være sjovt, om nogen kendte til den historie eller kunne finde ud af 
den. Kender I til nogen efterlevende af Malte Bruun? kunne det være sjovt, om 
de havde noget historie, vi kunne bruge.  
 
Her er en spændende side, hvor man kan finde mange gamle billeder fra hele DK 
http://www5.kb.dk/danmarksetfraluften/#zoom=10&lat=55.3&lng=10.4 
 
 
 
 
 
 
 

Taarbæk Samlingen venter med længsel på, at vi kan komme til at holde 
åbent hus i Barakken       Her er et billede fra 1981 da, samlingen i en tid 
lånte lokale på skolen, vi har jo så meget vi gerne vil vise.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Generalforsamling kunne vi jo desværre ikke holdes i 2020, og denne i 
2021 kommer også til at trække ud. Det kan vi desværre godt se på vores 
STØTTE medlemstal. Jeg har lige revideret vores medlemskartotek og 
kan se, at støttemedlemmerne er meget dalende. Jeg håber selvfølgelig, 
det er Coronaen, der er skyld i det, så det blot er en forglemmelse.  
              Jeg sender en mail ud i marts med en påmindelse       
 
 
 
                                                                                              Vi ønsker jer alle                                                                                                             
                                                                                                         et dejligt forår   
                                                                                          Bestyrelsen og Kisser                                                                               
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LYSERE TIDER ...

VI GÅR MOD LYSERE TIDER ÅRSTIDSMÆSSIGT OG FORHÅBENTLIG ER DER OGSÅ LYS FORUDE FOR SÅ 

VIDT ANGÅR CORONA EPIDEMIEN SÅ VI IGEN KAN MØDES PÅ HAVNEN, I VANDSKIKLUBBEN, SPILLE 

BOULE, TENNIS OG FODBOLD. 

TRODS DEN MØRKE TID OG RESTRIKTIONER HAR DER VÆRET FULD FART PÅ BOLIGMARKEDET OG DER 

ER LANGT FLERE KØBERE END SÆLGERE I MARKEDET LIGE NU. VI HAR EN LANG LISTE OVER KØBERE, 

DER DRØMMER OM AT KOMME TIL AT BO I TAARBÆK. DET ER UNGE FAMILER, ENLIGE OG MODNE PAR, 

SÅ DER ER KØBERE TIL ALLE TYPER AF BOLIGER BÅDE STORT OG SMÅT.

HVIS DU VIL SÆLGE, ER DET ET GODT TIDSPUNKT NU – VI GIVER GERNE EN GRATIS OG UFORPLIGTENDE 

VURDERING. HUSK OGSÅ MULIGHEDEN FOR AT KOMME I VORES ”BYT OG FLYT” KARTOTEK. 

  SOLGT     
   

 NY SAG ! TAARBÆK STRANDVEJ 65,ST    NY SAG ! TAARBÆKDALSVEJ 1C, 2.SAL 

   
  STRANDVEJEN 739 - MED STRANDGRUND

   

SKOVVEJ 2 / /   KLAMPENBORG  / /   39640252  / /   CBE@CLAUS-BORG.DK  / /   WWW.CLAUS-BORG.DK

 
VORES SØDE NABO GENNEM 28 ÅR, HELE TAARBÆKS “HOS LIS” HAR VELFORTJENT VALGT AT STOPPE 

SIN FORETNING I TAARBÆK.

VI HAR LÆNGE HAFT FOR LIDT PLADS I VORES NUVÆRENDE LOKALER, SÅ VI ER MEGET 

TAKNEMLIGE FOR AT HAVE FÅET MULIGHEDEN FOR AT OVERTAGE LIS´S FORETNINNGSLOKALER OG FÅ 

DEN UDVIDELSE VI HAR SAVNET.

VI KOMMER NATURLIGVIS TIL AT SAVNE LIS´ HYGGELIGE VINDUESUDSTILLING, MEN VI SKAL BESTRÆBE 

OS PÅ, AT I FÅR NOGET PÆNT AT KIGGE PÅ.

SELV OM DER BLIVER BYGGEROD, SÅ ER I ALTID VELKOMMEN TIL AT KOMME FORBI KONTORET TIL EN 

BOLIGSNAK. 
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Taarbæk Sejlklub. 
 
Vinteren har været lang og bedrøvelig. Våd og mørk. Lidt sne i dagene efter jul, 
men ellers----. Oveni har vi haft ensomheden. Tænk at bo i en lille by, med Dan-
marksrekord i antal af foreninger og sociale grupperinger, og så at være låst 
inde og isoleret. Et hastigt goddag på vejen (med mundbind på - mumle 
mumle). Men ingen standernedhaling med snak, præmier, hæder og kysseda-
mer. Ingen nytårskur med kagemand og russisk champagne. Heller ingen sang-
aften, fredagsbar eller opbyggelige foredrag i vores rare klubhus. Ingenting. 
Byen ligger øde hen. Ingen billard i Barakken, ingen torsdagssang i Brage. Selv 
skolen har været lukket, og vores unge poder har siddet hjemme og kukkeluret 
ved skærmene. 
 
Det samme er tilfældet med vores navigationsundervisning, som i år har rekord 
tilslutning med 18 tilmeldte. Nok til at vi måtte lave to hold. Efter et par uger 
med fysisk fremmøde, måtte vi også her gå over til fjernundervisning. Det har 
fungeret, og vi er klar til at afholde eksaminer, så snart vi har mulighed for at 
reservere lokaler, hvor eksamensfolkene kan møde lovmæssigt frem. Godt kla-
ret af både lærere og elever! 
 
Og der ER små lyspunkter, som viser, at vi er levende endnu. Man hører lyd af 
leg og boldspil på den lille fodboldbane ved siden af det gamle apotek. Og når 
østenvinden lægger sig, står forfrosne forældre og palavrer, mens de små krav-
ler rundt i vores nye fine legeby i skolegården. Og der er fortsat ild i den nye rø-
geovn i skolehaven, med en lind strøm af koldrøgede andebryster og laks til de 
opfindsomme Taarbækrøgere til følge. På pladsen foran byens nye købmand, 
som nu bliver betjent af unge købmandselever fra nærområdet, forsamles by-
ens unge forældregeneration til servering af cafeol og luksuskrojsanger. 
   
”Kyndelmissen slår sin snude ualmindeligt hvast og hårdt” sang vi i gamle dage. 
Og det gjorde den i Taarbæk. En sibirisk kulde lagde sig over landet, og selv vin-
terbaderne i Rosenhaven kunne forlyste sig i det, som bare skulle være det 
bedste - slush ice! Forstå det, hvem der kan. Snart blev isen så tyk på de små 
søer i skoven bag os, at man kunne genoplive et gammelt tidsfordriv, skøjteløb 
på Fuglsangssøen bag Bakken og glidebane på Onkels vandhul. Det er godt nok 
længe siden sidst. 

Fortsættes! 

Og se så lige Arresø! 

               
Det blev til ca. 14 dage med perfekt is for isbådsfolket. Desværre ikke med del-
tagelse fra Taarbæk, som ellers har tradition for den slags. På et tidspunkt blev 
det så vildt deroppe, at man var nød til at udgive og indskærpe de specielle vi-
geregler for isbåde (de findes faktisk!) 
 
Så der er mange lyspunkter i al mørket. Det gælder blot om at finde dem, og i 
skrivende stund er der lige kommet nye lempelige regler for sejlerfolk og andet 
godtfolk. Vi må bl.a. dyrke udendørs idræt med op til 25 deltagere (også med 
”kropskontakt”! Bid spids på den) og med indendørs forsamlinger op til 5, blot 
ikke i klubhuset stadigvæk. Der er også nye regler om tilladelse til kapsejlads-
stævner med op til 500 deltagere, passende opdelt i hold med små vimpler for 
hver gruppe, så politiet i land kan holde øje med, at man holder sig gruppevist 
adskilt. Jo det er ganske vist! Og som vi tolker det, vil det også være muligt 
snart at gå gang med forårsklargøringen af vores klubbåde. Med behørig forsig-
tighed og afstand, naturligvis! 
 
Det kommer vores elever til at høre mere om. Vores to J80 både er i Hunde-
sted, for at få nogen højst nødvendige forstærkninger ved agter kant køl, hvor 
vi har haft gentagne revner og lækager. Men de er klar til at blive poleret, malet 
og nusset om til april. 
 
Alt materiale til Generalforsamling er sendt ud - beretning og regnskab er revi-
deret, og klar til at medlemmerne godkender det. Og det håber vi på, for det er 
et pænt regnskab, og vi har stabil medvind mht. medlemstilgang. Der er blot 

Fortsættes! 
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den hage, at vi stadig afventer, at få lov til at afholde en fysisk generalforsam-
ling.  Næste revision af forsamlingsreglerne er d. 9. april, og så får vi se.  Besty-
relsen har valgt at se tiden an og udsætte helt frem til den berammede stan-
derhejsningsdato den 1. maj. Bliver det ikke muligt før, vil der blive indkaldt til 
generalforsamling på ”Nettet”. Alle får besked pr. mail, så hold øje med posten! 
 
Men nu gælder det om at holde fat i de små lyspunkter. Foråret, som nærmer 
sig hastigt, fuglesangen og bøgen, som står lysegrøn om mindre end 2 måne-
der.  
Og vi krydser fingre for, at det inden da bliver muligt at sejle til Hven og Väder-
øen.  
 

               
 
Som I alle ved, går vi i bestyrelsen ind for at tage alle Coronaregler og bestem-
melser meget alvorligt. Også selvom vi inderst inde godt ved, at vi til søs nok er 
i Corona frit område. 
 ”På en fjord, en bugt i vestlig kuling og på bommen otte gange rundt, der hvor 
søen selv besørger spuling”  
 
 Er mundbind påkrævet? Tjo ---mjøh--- 
 
med forårshilsner, 
Formanden 
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VELKOMMEN I  SKOVEN
HOS PI IL & CO

Berl ingskeBørsen
“Leverposte jens  Michelangelo
regerer  ved den he l l ige  k i lde”

“Den mest  indbydende
s i ldemad, jeg  længe har  set ”

Kom og nyd en  udsøgt  f rokost  og skønne h jemmelavede kondi torkager  
i  den  lyse  s tue , med uds igt  t i l  både skov  og sø. 

Restauranten  er  åben året  rundt  f ra  onsdag t i l  søndag 
f ra  k l .  11 .00  -  16 .30. 

Vores  populære  skovbar  er  åben 
hver  weekend f ra  k l .  11 .00  –  17 .00. 

Vi  skræddersyr  se lskaber, konfi rmat ioner, bry l lupper, 
runde fødse lsdage, møder  og events  i  vores  enestående rammer.

Skovhi l sner,
Rasmus  Bo Bojesen

www.pi i logco.dk

Reservat ion  på  t l f .  70  26  02  12  e l ler  on l ine  på  booking@pi i logco.dk
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FORENINGEN TAARBÆK SØBAD 
 
Foreningen Taarbæk Søbads indlæg til dette nr. af Taarbæk Nyt er desværre 
ikke det sædvanlige glade pust fra det lille hus ved havet, da vi med stor sorg og 
tungt hjerte må skrive mindeord om vores formand i Taarbæk Søbad, Inge Hei-
lesen, som efter kort tids sygdom sov stille ind den 29. januar 2021. 
  
At Inge har forladt os, er ubærligt for hendes familie, det er ubærligt for Taar-
bæk Søbad, det er ubærligt for byen - det er ganske enkelt bare så ubærligt. Og 
vi er dybt berørte. Inge var en personlighed, en ener, og den plads hun udfyldte 
i verden, kan ingen overtage. For os bliver lyset på himlen over Søbadet aldrig 
helt det samme. At vi ikke møder Inge i omklædningen om morgenen, er svært 
at forstå. At hun ikke sidder for bordenden i Søbadets bestyrelse og til vores ge-
neralforsamlinger, er endnu ikke helt gået op for os. Så vi vil tillade det at bund-
fælde sig lidt, før vi kan se fremad. 
  
Var det ikke for Inge, havde der ikke været noget Taarbæk Søbad i dag. For ca. 
10 år siden meddelte kommunen byen, at Søbadet skulle nedlægges - huset 
skulle jævnes med jorden, og broerne skulle nedlægges. Da Inge hørte det, 
skred hun straks til handling. 'Fandme nej - det vil tage livsglæde og sammen-
hold fra mange mennesker, og det vil være endnu en brik til, at Taarbæk stille 
og roligt kan ende som en soveby'. Og så samlede hun nogle mennesker om-
kring sig, og kommunen blev kontaktet med henblik på at få lov til at oprette en 
forening, som kunne overtage ansvaret for huset. Efter mange møder og skrive-
rier accepterede kommunen, at en forening kunne få lov til at videreføre ste-
det. Foreningen Taarbæk Søbad så således dagens lys. 
  
I dag står det gamle hus stadig - og indvendigt er en ægte perle vokset frem. Et 
smukt, smukt rum - og den allerskønneste sauna, som er elsket og værdsat af 
alle, som er så heldige at have mulighed for at bruge den (når coronasituatio-
nen ellers tillader det). 
  
Der er mange gode kræfter bag succesen med vores lille hus - men Inge har 
stået i front og kæmpet som en løvinde. Nu skal vi klare os uden vores løvinde 
og videreføre Taarbæk Søbad i hendes ånd. 
  
TAK FOR ALT INGE - vi vil til evig tid savne dit vid, din unikke personlighed, dit 
utrættelige engagement, dit smil og din latter.  

Fortsættes! 

ÆRET VÆRE INGES MINDE 
  
Vores tanker og dybeste medfølelse går til Lars og hele Lars og Inges familie. 
  
På vegne af Foreningen Taarbæk Søbads bestyrelse 
Jacob Palle Madsen/Anne Campbell 
 
 
 
 

 
 

 

 

Hjertelig tak 
 

for opmærksomheden i forbindelse med  
Inge Heilesens død og bisættelse. 

 
Familien 

 
Lars 

Kathrine/Wanda, Thomas og Karen 
Charlotte, Lars, Victor og Agnes 

Søren, Malle, Laura og Clara 
Christian og Hege 

                        Støt Taarbæk Flagallé 
                                                                                          Bliv medlem 
 
Claus Pajhede Nielsen 
39 63 25 54 / mob. 20 46 25 23 
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fælde sig lidt, før vi kan se fremad. 
  
Var det ikke for Inge, havde der ikke været noget Taarbæk Søbad i dag. For ca. 
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rier accepterede kommunen, at en forening kunne få lov til at videreføre ste-
det. Foreningen Taarbæk Søbad så således dagens lys. 
  
I dag står det gamle hus stadig - og indvendigt er en ægte perle vokset frem. Et 
smukt, smukt rum - og den allerskønneste sauna, som er elsket og værdsat af 
alle, som er så heldige at have mulighed for at bruge den (når coronasituatio-
nen ellers tillader det). 
  
Der er mange gode kræfter bag succesen med vores lille hus - men Inge har 
stået i front og kæmpet som en løvinde. Nu skal vi klare os uden vores løvinde 
og videreføre Taarbæk Søbad i hendes ånd. 
  
TAK FOR ALT INGE - vi vil til evig tid savne dit vid, din unikke personlighed, dit 
utrættelige engagement, dit smil og din latter.  

Fortsættes! 

ÆRET VÆRE INGES MINDE 
  
Vores tanker og dybeste medfølelse går til Lars og hele Lars og Inges familie. 
  
På vegne af Foreningen Taarbæk Søbads bestyrelse 
Jacob Palle Madsen/Anne Campbell 
 
 
 
 

 
 

 

 

Hjertelig tak 
 

for opmærksomheden i forbindelse med  
Inge Heilesens død og bisættelse. 

 
Familien 

 
Lars 

Kathrine/Wanda, Thomas og Karen 
Charlotte, Lars, Victor og Agnes 

Søren, Malle, Laura og Clara 
Christian og Hege 

                        Støt Taarbæk Flagallé 
                                                                                          Bliv medlem 
 
Claus Pajhede Nielsen 
39 63 25 54 / mob. 20 46 25 23 
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AXA playtime ApS, Islevdalvej 184,  
2610 Rødovre

Nyt!
Kayoni® er et prisvindende dansk  
legetøjskoncept, som stimulerer  
sanser, leg og læring og samtidig 
fremmer kompetencer som 
kreativitet, motorik, logik og 
social interaktion.

Kayoni® er dansk design, 
fremstillet i miljøvenlige ma-
terialer og inspirerende far-
vevalg. Kayoni® er vaskbart 
og fri for skadelige kemikalier 
og ftalater – for børn, til børn! 
 
Ring til os på 44 88 88 88 for at høre 
mere om produktet eller send os en 
mail på info@kayoni.com. 

Vores webshop www.kayoni.com  
byder velkommen fra 1. december! 
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Taarbæk Tennis Klub 
 
 
 

Charlottenlund, den 05. marts 2021 
Kære alle  
 
På grund af Covid-19 restriktioner er generalforsamlingen planlagt til 15.3.21 
udskudt på ubestemt tid. Ændres restriktionerne, så det er muligt at afholde GF, 
vil der tilgå information om dette til medlemmerne.  
 
Standerhejsningen vil (hvis restriktionerne tillader det) blive afholdt søndag den 
2.5.21 kl. 10.00. 
 
Tennissportens dag er lørdag den 8.5.21 
 
Juniortræning starter udendørs 3.5.21 
 
Tilmeldingsskemaer til sommerens juniortræning bliver snart sendt ud. Husk at 
tilmelde jeres børn. 
 
Senior og juniorhold skal snart tilmeldes holdturnering i Tennis Øst. Det klares af 
træner og turneringsleder. 
 
Der er bestilt klargøring af banerne hos HP Tennisanlæg. 
Vi håber meget, vi kan få åbnet banerne tidligt. Men fortsætter det med frost om 
natten, kan det ikke lade sig gøre. 
 
Kontingentopkrævninger bliver snart sendt ud, husk at betale jeres kontingent til 
tiden og evt. træning før sommersæsonen starter. 
 
De bedste tennishilsener med håb om en god tennissommer. 
Tom Nørskov 
Formand Taarbæk Tennis Klub 

 

BRAGEKORET 
  

Nu kommer foråret og med det håbet om, at vi Brager atter kan sam-
les og synge af karsken bælg til glæde for os selv og andre. Vi har sta-
dig et spinkelt håb om en kirkekoncert i juni, men det må tiden vise. 
 
Til alle jer der savner vores rå mandestemmer kan i lytte til os 
på www.taarbaek.dk/brage/ 
 
Vi er altid åbne for at lukke nye stemmer ind i folden. Vil du høre 
nærmere så skriv til bragekoret@gmail.com, så kontakter vi dig.  Du 
kan også se og lytte på http://www.taarbaek.dk/brage/ 
 

Formand Sten Rehder 
 
 
 

 
 
 

 

 

 

 

  
AAlltt  ii  eell--aarrbbeejjddee  WWiiiissbbyyee  

AAuuttoorriisseerreett  eell--iinnssttaallllaattøørr  
33996633  00441133  oogg  33996633  00441144  

 

LLyynnggbbyyggåårrddssvveejj  9988..  sstt..  22,,  22880000  KKggss..  LLyynnggbbyy  
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MoleNyt 

fra Taarbæks største havn 

 
2021/1 

Kloakrenovering og ombygning af kroen forsinket 
 
I efteråret blev vi bedt om at gøre plads på ”fiskerikajen” og arealet foran 
kroen til de planlagte ombygninger af ”ventilværket” og kroen. Begge pro-
jekter skulle igangsættes i løbet af vinteren, og 13 bådejere sagde ja til få 
deres både på land hos Nordbjærg’s i Skovshoved. Det har desværre 
været spildt ulejlighed, for af forskellige årsager er der ikke kommet gang 
i byggerierne. 
 
I kloakprojektet var det planen helt at udskifte det eksisterende ventil-
værk med en 5 x 10 x 3,5 meter stor betonkonstruktion under jorden på 
hjørnet af havnen og Nordre Molevej. Det ville kræve nedramning af en 
spunsvæg ved brug af en maskine på ca. 90 tons, sænkning af grund-
vand mm. Risikoen for revnedannelser i de gamle huse, underminering 
af havnekajen mm. har medført, at Lyngby-Taarbæk Forsyning i stedet 
vil bevare og ombygge den nuværende konstruktion. Hvornår det bliver, 
ved vi ikke! 
 
Vi har heller ingen melding om hvornår kro-ombygningen kan gå i gang. 
Men vi vil gøre hvad vi kan for at beholde bådene hjemme til næste vin-
ter. 
 
Udskiftning af bølgeskærm på nordre og søndre mole 
 
Bølgeskærmene (rækværkerne) på de to moler har længe trængt til en 
kærlig hånd. Så nu har vi sparet sammen og besluttet at forny det hele. 
Man ved aldrig, hvad man støder på under de gamle fundamenter, navn-
lig på nordre mole, men den risiko er vi nu engang nødt til at leve med i 
dette projekt. 
 
Beklædningen bliver af azobé, altså solidt havnetømmer, som forsølver 
smukt uden vedligeholdelse. Vi håber at få det færdigt inden  

Fortsættes! 

sommerferien, og beder om forståelse for at arbejdsprocessen vil påvirke 
adgangsforholdene til bådene. 
 
Ny arbejdsgruppe 
 
Som tidligere annonceret har vi nedsat en gruppe, der i samarbejde med 
sejlklubben, fiskerne m.fl. arbejder med visioner for havnens fremtid. 
Casper Strunge står i spidsen for dette initiativ. 
 
Der er afholdt opstartsmøde i september 2020 og et enkelt arbejdsmøde 
hen over vinteren. Arbejdet fortsætter, når Coronaen har sluppet sit tag.  
 
Søsætning 
 
Søsætning af både sker som sædvanlig i løbet af april og vil blive forsøgt 
afsluttet den 2. maj, allersenest den 10. Datoer for søsætning, de første i 
påsken, vil senere blive meldt direkte ud til bådejerne. Datoerne er dog 
ikke mere faste, end det som sædvanligt vil være muligt at aftale andet 
med havnefogeden.  

Niels Bolt 
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Nyt fra Taarbæk Kulturcenter 

BYENS KULTURLIV ER I  

STARTBLOKKEN

Vi tør knapt nok håbe på. Men 
nu er det tæt på. Og vi er parat! 

 
Byen skal leve. Og de sjove fælles 

kulturoplevelser er måske lige netop 
signalet, så vi kan mærke, at Taarbæk 
er ved at vende tilbage til hverdagen. 

Taarbæk Kulturcenter er derfor nu 
ved at planlægge, hvordan vi kan 

skabe en herlig “genåbning” af byen 
med et par Þne kulturbegivenheder. 

I juni plejer traditionen jo at sige, at 
vi starter sommeren med grill på 

havnen og tilhørende jazzmusik. Vi 
krydser Þngre. Og hvem ved, mŒske 

har vi også et par små sjove 

overraskelser i ærmet - nu der er gået 
så lang tid med at vente på, at 

pandemien skulle pakke sammen. 

I bedste festival-stemning må vi 
derfor vente til sidste øjeblik med at 

afsløre program og hvordan vi vil 
genåbne byen. Men glæd dig! 

Første sted vi afslører programmet, er 
i øvrigt på vores facebook-side. Så 

måske du skal sikre dig, at du følger 
os? 

www.facebook.com/kulturcenter
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STØT SOMMER KULTURLIVET 
   MED ET EKSTRA BIDRAGI  

Synes du, at der skal ske lidt 
ekstra, når byen åbner efter et 

langt år med Corona? 

Så har du nu en ekstra mulighed 
for at sætte liv i byen.  

I hele april og maj måned samler 
Taarbæk Kulturcenter særligt ind 
til at skabe sjove overraskelser, 

når vi i juni åbner Taarbæk. 

Mærk dit bidrag “corona”, når du 
indsender et ekstra beløb. 

Beløb mærket “corona” til 
Taarbæk Kulturcenter via 

mobilepay vil gå ubeskåret til 
kulturoplevelser i byen i juni, 

august og september.  
(Ja, hvis Corona tillader det) 

 Indbetal dit ekstra beløb til: 

MobilePay nr.  40 50 38 

hilsen 
Taarbæk Kulturcenter
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MICHAEL DOCTOR RASMUSSEN

39 64 54 01 40 59 10 60

BLIKKENSLAGERMESTER

Vi støtter Taarbæk Idrætsforening.

Taarbæk Cafe

& Pizza Bar

39 64 59 90

TRØRØD ENTREPRISE A/STRØRØD ENTREPRISE A/S

Fantastiske FødderFantastiske Fødder

Mobil
fodplejer
kommer med
det hele, du skal
kun lægge vand til.

Tlf. 4268 0079 / fantastiske-foedder.dk

Merete Jessie Søgaard

Frejas Sal 
Hvad skal jeg dog skrive – der er jo ikke sket noget – men…. 
 
Du skal ikke tro det bliver sommertid 
hvis ikke du selv gir et skub 
til sommeren og gør den lidt sommerlig 
så alting kan komme i knop 
Først puster jeg liv i en vintergæk 
nu står den og lyser så kønt 
Men allerførst smelter jeg sneen væk 
Så jorden kan klæ´ sig i grønt 
Tekst: Astrid Lindgren 
 
Rigtig god sommer til alle i Taarbæk  
Med kærlig hilsen FREJAS SAL 
Hannah Koppel 
 
 
 
Kikkerter 
Jeg samler på gamle kikkerter, 
store som små. 
Har du en eller flere, som du vil af 
med/afhænde, er jeg meget 
interesseret. 
Har du en gammel kikkert, som du 
gerne vil vide noget om, har jeg 
flere bøger om kikkerter og kan 
fortælle dig, hvad det er du har 
osv. 
På forhånd tak. 
 
Med venlig hilsen 
Buggi 
Tlf. nr. 22 11 90 30 



34 35
Frejas Sal 
Hvad skal jeg dog skrive – der er jo ikke sket noget – men…. 
 
Du skal ikke tro det bliver sommertid 
hvis ikke du selv gir et skub 
til sommeren og gør den lidt sommerlig 
så alting kan komme i knop 
Først puster jeg liv i en vintergæk 
nu står den og lyser så kønt 
Men allerførst smelter jeg sneen væk 
Så jorden kan klæ´ sig i grønt 
Tekst: Astrid Lindgren 
 
Rigtig god sommer til alle i Taarbæk  
Med kærlig hilsen FREJAS SAL 
Hannah Koppel 
 
 
 
Kikkerter 
Jeg samler på gamle kikkerter, 
store som små. 
Har du en eller flere, som du vil af 
med/afhænde, er jeg meget 
interesseret. 
Har du en gammel kikkert, som du 
gerne vil vide noget om, har jeg 
flere bøger om kikkerter og kan 
fortælle dig, hvad det er du har 
osv. 
På forhånd tak. 
 
Med venlig hilsen 
Buggi 
Tlf. nr. 22 11 90 30 



Nem og lækker take away
Sammensæt selv din aftenmenu.

Alt fra hovedemne, saucer, salater, tilbehør, forret eller
dessert.

 
Noget nyt

25% hver søndag på alt kød og fisk.
 

Altid
40 % på alle kroens vine under 5000 kr.

 
Frokost take away

Vi holder nu også åbent til frokost take away mellem 
12.00 - 16.00.

Vi byder både på kaffe og kage til gåturen 
eller 

en grillet sandwich hvis sulten skulle melde sig.
'

Bestil 
Via telefon eller sms på 39 63 01 04 

og afhent jeres menu samme dag mellem 16.00 & 19.00.
I kan også forudbestille til weekenden.

 
www.strandmollekroen.dk 

 


